



# The National Association of Vocation & Formation Directors (NAVFD)

November 2021

## FOSTERING A CULTURE OF VOCATION ENCOURAGER UNE CULTURE DE LA VOCATION

Most people upon hearing the word 'vocation', think only of the vocation to priesthood and consecrated life. Way back in 1992 though, Pope John Paul II asked all Christians to foster a true "culture of vocation." These were the reasons he gave for this: "There is widespread today a culture which leads young people to be satisfied with modest endeavors which are far below their potential. But we all know that really in their hearts there is a restlessness and a lack of satisfaction in the face of ephemeral achievements; there is in them a desire to grow in truth, in authenticity, and in goodness; they await a voice which calls them by name. This restlessness, besides, is precisely the sign of the inalienable necessity of a culture of the spirit.



*"The pastoral care of vocations today has developed with a recognition of this historic and cultural dimension, which makes evident not only the crisis but also the awakening of vocations. It is necessary, therefore, to promote a culture of vocation which will recognize and welcome this profound human aspiration, which brings a person to discover that Christ alone can tell him the truth about life. Christ, the Good Shepherd, calls every person to recognize himself in this truth. Vocation is born from love and leads to love, because,*

La plupart des gens, lorsqu'ils entendent le mot "vocation", ne pensent qu'à la vocation au sacerdoce et à la vie consacrée. Pourtant, dès 1992, le pape Jean-Paul II encourageait tous ceux qui suivent le Christ à cultiver ce qu'il appelait une authentique "culture de la vocation." Il en décrivait les raisons sous-jacentes:

*"Il existe aujourd'hui une culture très répandue qui conduit les jeunes à se contenter d'activités modestes, bien en deçà de leurs possibilités. Mais nous savons tous qu'au fond de leur cœur il y a une inquiétude et un manque de satisfaction face à des réalisations éphémères ; il y a en eux le désir de grandir dans la vérité, dans l'authenticité et dans le bien ; ils attendent une voix qui les appelle par leur nom. Cette inquiétude, d'ailleurs, est précisément le signe de la nécessité inaliénable d'une culture de l'esprit.*

*"La pastorale des vocations s'est développée aujourd'hui en reconnaissant cette dimension historique et culturelle, qui rend évidente non seulement la crise mais aussi le réveil des vocations. Il est donc nécessaire de promouvoir une culture de la vocation qui reconnaisse et accueille cette profonde aspiration humaine, qui amène une personne à découvrir que le Christ seul peut lui dire la vérité sur la vie. Le Christ, le Bon Pasteur, appelle chaque personne à se reconnaître dans cette vérité. La vocation naît de l'amour et conduit à l'amour, car "l'homme ne peut vivre sans*

Contact Us  
Contactez-nous  
[navfdco@gmail.com](mailto:navfdco@gmail.com)

Visit Us  
Visitez-nous  
[www.vocations.ca](http://www.vocations.ca)  
[www.navfd.info/](http://www.navfd.info/)

Like Us  
Aimez notre page  
on Facebook...  
NAVFD

Follow Us  
Suivez-nous  
on Twitter...  
[@NAVFD2](https://twitter.com/NAVFD2)

“man cannot live without love.” (Redemptor hominis, #10)

“This culture of vocation is at the base of a culture of new life, which is a life of gratitude and of gratuity, of trust and of responsibility; at its roots, it is a culture of the desire for God, who gives the grace of esteeming man for himself, and of incessantly defending his dignity in the face of all that could oppress him in body and in spirit.” (#2)

In the spirit of this sentiment, let us do all we can with those with whom we interact to truly bring about a culture of vocation across Canada and beyond.

amour.” (Redemptor hominis, n 10)

“Cette culture de la vocation est à la base d'une culture de la vie nouvelle, qui est une vie de gratitude et de gratuité, de confiance et de responsabilité ; à sa racine, c'est une culture du désir de Dieu, qui donne la grâce d'estimer l'homme pour lui-même, et de défendre sans cesse sa dignité face à tout ce qui pourrait l'opprimer dans son corps et dans son esprit.” (#2)

Dans l'esprit de ce sentiment, faisons tout ce qui est en notre pouvoir avec ceux avec qui nous interagissons pour véritablement faire émerger une culture de la vocation à travers le Canada et au-delà.

## IDEAS FOR CONFERENCE 2023? / DES IDÉES POUR LA CONFÉRENCE 2023?



Believe it or not, it is time to begin the planning for our next NAVFD Conference! The conference will be held virtually in the Spring of 2023 and will be planned by a contingent of NAVFD members in Edmonton. The high quality of presenters from this year's conference will be hard to beat but we are going to try! To this end, please let Sister Nancy ([navfdco@gmail.com](mailto:navfdco@gmail.com)) know soon of any particular topics and/or any presenters that you think may interest conference participants for either keynote or workshop presentations. Thank you.

Croyez-le ou non, il est temps de commencer à planifier la prochaine conférence de la NAVFD! La conférence aura lieu virtuellement au printemps 2023 et sera planifiée par un contingent de membres de la NAVFD à Edmonton. La grande qualité des présentateurs de la conférence de cette année sera difficile à battre, mais nous allons essayer! À cette fin, nous vous prions d'informer rapidement Sœur Nancy [navfdco@gmail.com](mailto:navfdco@gmail.com) de tout sujet particulier et/ou de tout présentateur qui, selon vous, pourrait intéresser les participants à la conférence, que ce soit pour une présentation principale ou un atelier. Merci.

SAVE THE DATE: Around the Well 2022 Summer Retreat (in person)  
August 7-13, 2022 in Saskatoon, Saskatchewan

RETENEZ LA DATE: Retraite d'été Autour du puits 2022 (en personne)  
Du 7 au 13 août 2022 en Saskatoon, Saskatchewan



A trusted provider of psychological services and spiritual guidance to Clergy, Vowed Religious, Lay Pastoral Minister and the laity.

Assessments • Residential Treatment • Community Wellness • Consultation

Coming Soon...Residential Renewal Programs

18798 Old Yonge Street Holland Landing, ON L0N 0L1  
905 727 4217 [asministration@southdown.on.ca](mailto:asministration@southdown.on.ca) [www.southdown.on.ca](http://www.southdown.on.ca)



Une agence connue et respectée qui offre des services psychologiques et des accompagnements spirituelles aux clergés, aux religieux et religieuses, aux laïcs engagés en pastoral.

Evaluations • Traitement Résidentiel • Communautaires de bien-être • Consultation

Nous aurons bientôt... Des programmes du renouvellement résidentiel

18798 Old Yonge Street Holland Landing, ON L0N 0L1  
905 727 4217 [asministration@southdown.on.ca](mailto:asministration@southdown.on.ca) [www.southdown.on.ca](http://www.southdown.on.ca)

# *Virtual Advent Retreat*



Wednesday  
December 8

**God  
Waits  
for You**

**FREE**

**Reflection by:  
Anne M. Walsh, DMin**

**11 to Noon**  
Eastern Time

For the link:  
[navfdco@gmail.com](mailto:navfdco@gmail.com)

Sponsored by  
National  
Association of  
Vocation/  
Formation  
Directors  
(NAVFD)

[vocations.ca](http://vocations.ca) - [navfd.info](http://navfd.info)